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Pachetul de legi privind securitatea nationala - finalizat. Vasile Dîncu: Îl vom aduce

în Parlament

Pachetul de legi privind securitatea nationala este finalizat si  va fi trimis în Parlament, a anuntat, joi,

ministrul Apararii  Nationale, Vasile Dîncu.

"Am finalizat în aceste luni întreg pachetul privind securitatea  nationala. Îl vom aduce în Parlament, îl vom

discuta si în partid, în  comisiile parlamentare. Cred ca sunt esentiale, pentru ca au trecut  multi ani de la integrarea

noastra în NATO si sunt multe lucruri care  trebuie aduse în acest moment la nivelul unor decizii", a declarat

Dîncu  la Parlament, la prezentarea de catre PSD a primelor sase luni de  guvernare.

El cerut totodata sprijin pentru îmbunatatirea conditiilor de viata ale  militarilor, rezervistilor, veteranilor si

familiilor lor.

"Mi se pare ca astazi, poate ca din greseli politice anterioare, nu am  ajuns sa întelegem adevarata realitate privind

salariile si nivelul de  trai al militarilor. De aceea, în aceste zile am lansat în dezbaterea  interna, în dezbaterea

guvernamentala, câteva proiecte de legi în care  sper si sunt sigur ca o sa ma sprijiniti. Este vorba de o ordonanta

de  urgenta referitoare la salarizarea personalului din sistemul national de  aparare. Sunt sigur ca, fara a cere

prietenului nostru Adrian (Câciu,  ministrul Finantelor - n.r.) bani în plus, din bugetul nostru putem  realiza acest

lucru. Am nevoie doar de hotarârea si de solidaritatea  noastra cu Armata. Este vorba despre stabilirea unui

cuantum brut al  salariilor si al soldelor de baza, de posibilitatea actualizarii de la  data de 1 iulie 2022 a

cuantumului soldei de grad, compensarea unor ore  lucrate în serviciul de lupta, pe care nu ai cum sa dai ore libere

si  atunci sa le compensam în bani", a explicat Dîncu.

Potrivit acestuia, exista o serie de alte proiecte referitoare la  "nevoile soldatilor profesionisti, nevoile personalului

civil care este  angajat în armata".

De asemenea, a adaugat ministrul Apararii, "un capitol esential este  asigurarea unui cuantum rezonabil, echitabil

pentru pensiile militare, a  celor aflati în rezerva".

"În acest sens, MApN cere sprjinul PSD pentru ca sa sustinem proiectul  privind modificarea si completarea Legii

223 din 2015 privind pensiile  militare si de stat si instituirea unor masuri de echilibru pentru  pensiile militare.

Documentul vizeaza în primul rând eliminarea  discriminarilor. Acest proiect a fost blocat, nu s-a realizat. Cel mai 

trist moment al meu este spre seara, când sunt obligat sa semnez foarte  multe demisii din sistemul militar, care

sunt cauzate de conditiile de  viata, de conditiile de mobilitate militara, de foarte mici indemnizatii  pentru chirii si

alte lucruri", a argumentat el.

Dîncu s-a referit si la presiunea creata de razboiul de la granita României.

"În dimineata în care am avut stirea ca a început razboiul aproape de  granita noastra, mi-am adus aminte de un

lucru pe care câteodata îl  uitam si câteodata ne uitam propria noastra istorie: PSD a fost cel care  nu numai ca a

realizat singurele perioade de dezvoltare economica si  crestere economica în ultimii 30 de ani, dar este si cel care

a dus  România în NATO. (...) Ce-am fi simtit noi, daca în aceste trei luni nu  am fi avut o umbrela strategica

deasupra noastra, cum este cea a NATO?  (...) Dincolo de realizarea unor obiective importante în domeniul 

apararii, am elaborat în aceasta perioada, si asta cu sprijinul  colegilor din Parlament, a conducerii partidului, o

serie de legi  importante pentru securitatea nationala, legi care înseamna pentru noi  foarte mult, înseamna

modernizarea Armatei, înseamna pâna la urma un loc  de munca mult mai decent si mai specializat pentru cei care

se afla în  acest moment în Armata. Va multumesc pentru decizia afirmata si de  partidul nostru privind alocarea a
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2,5% din PIB. Sigur ca urmeaza sa  luam aceasta decizie, dar sunt sigur ca parlamentarii nostri au fost  primii care

au înteles ca este important acest lucru", a completat  ministrul Apararii.

page 2 / 2


